
 1 

SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE VA TENI R LLOC 
EN PRIMERA CONVOCATÒRIA A LES 20’00 HORES DEL DIA  

TRES DE FEBRER DE 2009 
 

 
 
 

LLOC: SALÓ DE SESSIONS. CASA CONSISTORIAL DE CAPDEP ERA 
(ILLES BALEARS) 

 
 
 

A C T A   
 
 
ASSISTENTS: 

Sr. Bartomeu Alzina Sureda. Batle-President 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
Sr. Sebastià Sureda Rosselló 

 Sra. Margalida Bover Vadell 
Sr. José Andrés Gallego Méndez 
Sra. Maria Pilar Gasull Albons 

 Sr. Climent Crespo Flaquer 
Sr. Mateu Garau Flaquer 

 Sr. Joan Ferrer Flaquer 
 Sra. Maria Isabel Vives Liberal 

Sr. José Medina Suárez  
Sra. Maria del Pilar García Rosa 

 Sr. Bernard Boutique 
 Sra. Margarita Servera Ferrer 

Sra. Maria Orts Rodríguez 
 Sra. Virgínia Maria Urdangarín de Manuel 
 Sr. Mateu Melis Tous 
 
 

Secretari: Sr. Julián García-Sotoca Oliva 
 
 

PUNTS DEBATUTS I ACORDS ADOPTATS: 
 
I.- APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR: 21/01/2009 .- En compliment d’allò 
que disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 1 5 de desembre, 
Municipal i de règim local de les Illes Balears i l ’article 91.1 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurí dic de les Entitats 
Locals, aprovat pel Real Decret 2568/1986, de 28 de  novembre, el Sr. 
President demana als membres de la Corporació si al gú té alguna 
observació a fer sobre l’acta de la sessió anterior , que va tenir lloc  
el dia VINT-I-UN de GENER de 2009, de la qual se n’ ha expedit, 
prèviament, còpia de l’esborrany a cada Regidor per  al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible form ulació 
d’al·legacions, si fos el cas. 
  

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i disset els 
assistents, és aprovada  l’acta de la sessió anterior, que va tenir 
lloc el dia VINT-I-UN de GENER de 2009.  
 
II.- EXP. NÚM. 210AG/2008: CONVENI DE COL·LABORACIÓ  AMB LA CONSELLERIA 
D’INTERIOR SOBRE LES CONDICIONS I PROCEDIMENTS QUE HA DE REGIR EL 
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FUNCIONAMENT DEL SISTEMA INFORMÀTIC D’INTERCOMUNICACIÓ, COORDINACIÓ I 
GESTIÓ DELS COSSOS DE POLICIES LOCALS DE LES ILLES BALEARS(SIP) .- El 
Consistori examina l’expedient 210AG/08 relatiu al conveni de 
col·laboració entre la Conselleria d’Interior i l’A juntament de 
Capdepera sobre les condicions i procediments que h a de regir el 
funcionament del sistema informàtic d’intercomunica ció, coordinació i 
gestió dels cossos de policies locals de les Illes Balears(SIP). 
  
 Vist el Dictamen emès por la Comissió Informativa Municipal de 
Seguretat Ciutadana i Personal, en sessió de dia 29  de gener de 2009. 
 

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i disset els 
assistents, s’acorda: 

 
Primer : Aprovar el conveni de col·laboració entre la Cons elleria 
d’Interior i l’Ajuntament de Capdepera sobre les co ndicions i 
procediments que ha de regir el funcionament del si stema informàtic 
d’intercomunicació, coordinació i gestió dels cosso s de policies 
locals de les Illes Balears(SIP). 
 
Segon : facultar el Sr. Batle per a la signatura d’aquest  conveni. 
  
 
III.- IMPLANTACIÓ D’UN PIE AL NOU SERVEI DE FOMENT DE L’OCUPACIÓ I 
DESENVOLUPAMENT LOCAL A CALA RAJADA.- El Consistori examina 
l’expedient relatiu a la implantació d’un PIE al no u servei de foment 
de l’ocupació i desenvolupament local a Cala Rajada . 
 

Vist el Dictamen emès por la Comissió Informativa M unicipal de 
Turisme i Activitat Econòmica, en sessió de dia 2 d e febrer de 2009. 
 

No havent-hi intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, sent 
disset el nombre legal de membres del Consistori i disset els 
assistents, s’acorda: 

 
Primer : Aprovar la implantació d’un PIE al nou servei de foment de 
l’ocupació i desenvolupament local a Cala Rajada. 
 
Segon : facultar el Sr. Batle per a la signatura de la do cumentació 
necessària per a l’execució d’aquest acord. 
 
IV.- EXP. VAR 53 MA/2008: CONVENI ENTRE L’AJUNTAMEN T DE CAPDEPERA I 
L’AGÈNCIA BALEAR DE L’AIGUA I DE LA QUALITAT AMBIEN TAL PER A LA 
CONTINUACIÓ AMB EL MANTENIMENT I EXPLOTACIÓ DE LES EDARS DE CAPDEPERA-
CALA RAJADA, FONT DE SA CALA I CANYAMEL, AIXÍ COM E L TRACTAMENT DE LES 
AIGÜES RESIDUALS DE CALA MESQUIDA (CAPDEPERA). - El Consistori examina 
l’expedient VAR 53 MA/2008 relatiu al conveni entre  l’Ajuntament de 
Capdepera i l’Agència Balear de l’Aigua i de la Qua litat Ambiental per 
a la continuació amb el manteniment i explotació de  les EDARS de 
Capdepera-Cala Rajada, Font de Sa Cala i Canyamel, així com el 
tractament de les aigües residuals de Cala Mesquida  (Capdepera). 
  
 Vist el Dictamen emès por la Comissió Informativa Municipal de 
Medi Ambient, en sessió de dia 19 de desembre de 20 08. 
 

Iniciat el debat, la Sra. Maria Orts diu que espera  que es 
compleixi el conveni per part de l’Ajuntament i se cedeixin els 
terrenys. 
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No havent-hi mes intervencions, per UNANIMITAT dels reunits, 
sent disset el nombre legal de membres del Consisto ri i disset els 
assistents, s’acorda: 

 
Primer : Aprovar el conveni entre l’Ajuntament de Capdeper a i l’Agència 
Balear de l’Aigua i de la Qualitat Ambiental per a la continuació amb 
el manteniment i explotació de les EDARS de Capdepe ra-Cala Rajada, 
Font de Sa Cala i Canyamel, així com el tractament de les aigües 
residuals de Cala Mesquida (Capdepera). 
 
Segon : facultar el Sr. Batle per a la signatura d’aquest  conveni. 
 
V.- EXP. NÚM. 26AG/2009: MOCIÓ GRUP MUNICIPAL ESQUE RRA UNIDA-ELS VERDS 
DE CAPDEPERA: CONDEMNA DE LA MASACRE QUE ESTÀ PATINT EL POBLE PALESTÍ 
PER PART DE L’ESTAT D’ISRAEL .- El Consistori examina l’expedient 
26AG/09 relatiu a la moció, registrada d’entrada a l’Ajuntament amb el 
núm. 134, de 12-01-09, presentada pel grup municipa l d’esquerra Unida 
Els Verds. 
 

La Sra. Maria Orts, diu que ara, per estar vigent u n alt el foc, 
en la moció, on diu "que cessi la massacre" i "posa  fi a l’asedi sobre 
la franja de Gaza", hauria de dir, “que no torni a repetir-se la 
massacre ni l’asedi”. Insisteix la Sra. Orts que el  govern d’Espanya, 
del Sr. Rodríguez Zapatero, hauria de suspendre de manera immediata la 
venda d’armes al govern d’Israel. El President del Govern espanyol, 
Sr. Rodríguez Zapatero, en el programa de televisió  "tengo una 
pregunta para Vd", va mentir, perquè va dir que Esp anya havia venut 
armes a Israel per valor de 1.000.000 € durant l’an y passat. No 
obstant això, el ministeri ha informat que el gover n espanyol va 
vendre armes a Israel, solament en un semestre, per  valor de 1.500.000 
€. A més, la Sra. Orts diu que s’hauria de boicotej ar els productes 
israelians; tots hauríem de deixar de comprar produ ctes israelians; i 
tot seguit indica les claus del codi de barres que identifiquen 
aquests productes. 
 

El Sr. Joan Ferrer diu que està d’acord en algunes de les 
manifestacions realitzades per la Sra. Orts, per ex emple, quan diu que 
el Sr. Rodríguez Zapatero va mentir. Perquè realmen t va mentir. No 
obstant això no està d’acord en la forma de present ar aquesta moció. 
S’hauria d’haver consensuat una sola moció, i en ll oc de presentar 
dues mocions, una EU i una altra el PSOE, s’hauria d’haver presentat 
una sola. No s’ha d’oblidar que, en aquesta ocasió,  la primera 
agressió la va realitzar Hamas contra l’estat d’Isr ael. No podem 
oblidar que la finalitat de Hamas és la destrucció de l’estat 
d’Israel. Hamas no respecta els drets humans. No ob stant això, és 
veritat que l’agressió d’Israel és desproporcionada , perquè l’armament 
usat per Hamas i per Israel és totalment distint i no poden comparar-
se. Per això no poden donar suport aquesta moció, p erquè solament es 
fixa en una part de la contesa. No obstant això si votarà a favor de 
la moció presentada pel PSOE. 
 

El Sr. Rafel Fernández Mallol diu que la Sra. Orts hauria de 
llegir la moció, que és el que es proposa a votació  del ple.  
 

A continuació la Sra. Orts llegeix la següent moció : 
  

“El grup municipal d’Esquerra Unida-Els Verds de Capdepera, presenta a la sessió ordinària 
del Ple de l’Ajuntament de Capdepera del mes de febrer, per a la seva discussió i aprovació, la 
moció relativa a: 
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LA COMDEMNA DE LA MASSACRE QUE ESTÀ PATINT EL POBLE PALESTÍ PER 
PART DE L’ESTAT D’ISRAEL 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Atès que la població de la Franja de Gaza està essent sotmesa a un duríssim bloqueig per part 
d’Israel des de fa mesos, i està vivint una dramàtica situació de pobresa i necessitats de tot 
tipus, fruït del control que l’Estat d’Israel exerceix sobre els territoris ocupats amb l’excusa del 
terrorisme. 
 
Atès que des del pasat dissabte 27 de desembre s’hi ha afegit la brutal agressió de l’exercit 
israelià, que ha suposat ja més de vuit cents morts fins a la data, la majoria d’ells civils, milers 
de ferits, la destrucció d’equipaments i infraestructures bàsiques com hospitals, escoles i, fins i 
tot, seus de l’ONU, provocant un empitjorament de la situació humanitària. 
 
Atès que l’exercit israelià ha bloquejat també l’entrada d’ajuda humanitària i d’emergència, la 
qual cosa fa encara més dramàtica si cal la situació de la població civil palestina. 
 
Atès que el govern d’Israel, amb l’excusa que els terroristes s’amaguen entre la població 
palestina, no deixa d’advertir que els atacs nio cessaran, mentre que els diferents mandataris 
internacionals, inclòs el Sr. Zapatero, emeten crítiques als atacs, però sense prendre cap tipus 
de mesura al respecte. 
 
S’eleva a ple la següent Proposta d’Acord 
 
- L’Ajuntament de Capdepera demana que de manera urgent cessi la massacre que està patint el 
poble Palestí a la franja de Gaza, manifesta la seva solidaritat amb Palestina i demana una 
solució al conflicte basada en el reconeixement dels drets del poble palestí. 
 
- L’Ajuntament de Capdepera insta l’Estat d’Israel:  

 - A posar fi a l’asedi sobre la franja de Gaza, que ha duït aquest territori 
superpoblat a una catastròfica situació humanitària. 
 - A que cessi l’ocupació de Cisjordània, paralitzi la construcció del Mur i l’abandó 
dels assentaments de colons, ja que tant el Mur com els assentaments suposen un 
procés continuat d’apropiació de recursos i d’annexió del territori palestí.  
 - A que acabi amb les violacions dels drets humans que la població palestina dels 
territoris ocupats pateix de manera continuada. 
 - A que compleixi amb totes les resolucions de les Nacions Unides sobre el 
conflicte. 

 
- L’Ajuntament de Capdepera insta la Unió Europea a l’aplicació dels mecanismes prevists a 
l’Acord d’Associació amb Israel, que contemplen la seva suspensió en el cas d’incompliment 
dels drets humans. 
 
- L’Ajuntament de Capdepera insta el Govern de l’Estat Espanyol: 

 - A cridar a consultes l’ambaixador d’Espanya a Israel. 
 - A instar a la UE a la suspensió cautelar de l’Acord d’Associació amb Israel fins 
que respecti els drets humans. 
 - A que aturi el comerç d’armes amb l’Estat d’Israel 
 - A què defensi en el si de les Nacions Unides mesures enèrgiques i contundents 
en defensa del Poble Palestí i de condemna expressa de l’agressió per part d’Israel. 
 - A què garanteixi la seguretat de tots els integrants de les entitats i cooperants que 
estan treballant de manera voluntària sobre el terreny en missions humanitàries o en la 
defensa activa dels drets humans, entre els quals hi ha ciutadans i ciutadanes espanyols.” 

 
El Sr. Mateu Garau diu que votarà a favor de la moc ió. No es 

fixa si es parla o no de Hamas, sinó si es pot apro var. De fet està 
d’acord amb el que diu. 
 

El Sr. José Gallego diu que és una llàstima no have r consensuat 
la moció. Per això s’abstindrà. No obstant això vot arà a favor de la 
moció presentada pel PSOE.  
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El Sr. Mateu Melis diu que està d’acord amb la moci ó, però 

hauria d’haver-se consensuat. En aquesta moció manc a la condemna a 
Hamas. Per això s’abstindrà i votarà a favor de la moció presentada 
pel PSOE. 
 

El Sr. José Medina diu que està d’acord amb la cond emna a Israel 
que fa la moció, però falta la condemna a Hamas. Si  es condemnés també 
a Hamas votaria a favor. És una moció incompleta.  
 

El Sr. Joan Ferrer diu que si s’inclou la condemna a Hamas 
potser canviaria el sentit del seu vot.  
 

La Sra. Orts diu que està disposada a incloure en l a seva moció 
la condemna a Hamas, segons apareix en la moció del  PSOE: “Condemnar 
rotundament els atacs de Hamas contra la població d ’Israel i exigir 
que posi fi als mateixos”. 
 

El Sr. Rafel Fernández Mallol diu que no pot votar a favor de la 
moció per les crítiques que es fan al govern del Sr . Rodríguez 
Zapatero.  
 

El Sr. Joan Ferrer diu que ara canvia el sentit del  seu vot i 
s’abstindrà en lloc de votar en contra, perquè la S ra. Orts ha inclòs 
la condemna a Hamas. 
 

Vist el Dictamen emès por la Junta de Portaveus, en  sessió de 
dia 28 de gener de 2009. 
 

No havent-hi més intervencions, per TRES vots a favor (Regidors 
d’EU-Els Verds i PSM-EN) i CATORZE abstencions (Regidors del PSOE, 
UCAP-UM, PP i Es Grup), sent disset el nombre legal  de membres del 
Consistori i disset els assistents, s’acorda: 

 
Aprovar la moció registrada d’entrada a l’Ajuntamen t amb el núm. 

134, de 12-01-09, presentada pel grup municipal d’e squerra Unida Els 
Verds, transcrita. 
 
VI.- EXP. NÚM. 27AG/2009: MOCIÓ GRUP MUNICIPAL SOCI ALISTA DE 
L’AJUNTAMENT DE CAPDEPERA: SITUACIÓ DE LA FRANJA DE  GAZA.  El 
Consistori examina l’expedient 27AG/09 relatiu a la  moció, registrada 
d’entrada a l’Ajuntament amb el núm. 489, de 23-01- 09, presentada pel 
grup municipal socialista. 
 

Es llegeix la següent moció: 
 

“MOCIÓ 

 
Que presenta el Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament de Capdepera sobre la situació de 
la Franja de Gaza. 
 
La brutal ofensiva israelià sobre la Franja de Gaza que es duu a terme aquestes darreres 
setmanes, la major operació militar a la zona des de la Guerra Àrabe-Israelià del ’67, ha produït 
ja més de 1000 morts i milers de ferits, essent la majoria d’ells civils i un alt nombre de nins, i 
provocant un patiment immens a la població de la Franja que es veu assetjada, sense  aliments 
ni medicines, i acorralada pels bombardejos israelians.  
 
El legítim dret d’Israel a defensar la seva seguretat no pot suposat en absolut carta blanca per 
infligir un càstig col�lectiu la població civil palestina de Gaza. Els atacs de Hamas, per mitjà del 
llançament de coets a poblacions israelianes, no són excusa per l’ús desproporcionat i 
indiscriminat de la força per part d’Israel que, enlloc d’afavorir la pau i la seguretat pel seu 
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poble, condueixen a una espiral de violència que amenaça amb perpetuar-se en el temps i 
eradicar les esperances d’arribar a una solució global, justa i duradora pel conflicte d’Orient 
Mitjà. 
 
El bloqueig econòmic al que Israel ha vengut sotmetent a Gaza des de que Hamas es va fer 
amb el control de la Franja pel juny de 2007, juntament a l’ofensiva militar d’aquestes 
setmanes, han sumit a la població palestina en una situació humanitària de màxima emergència. 
Els bombardejos indiscriminats –fins i tot a escoles baix la bandera de la ONU-, la destrucció 
d’hospitals, la manca de medicament, menjar, aigua, combustible i el subministrament elèctric 
fa que la cura dels ferits i la supervivència de la població, que la seva fugida està impossibilitada 
pel tancament de les fronteres, és inadmissible i provoca que la cura de ferits i la pròpia 
supervivència de la població civil de Gaza estiguin en greu perill. 
 
Davant aquesta dramàtica situació, els esforços diplomàtics desplegats per la comunitat 
internacional no estan donant els resultats necessaris per aconseguir un alt el foc definitiu que 
permeti alleujar el patiment extrem que està patint la població civil. El nostre país, amb una 
provada capacitat d’interlocució a la regió, pot i ha de jugar un paper clau en els esmentats 
esforços internacionals per obrir un espai a la política i aconseguir el cessament de la violència, 
tal i com promou el pla de pau egipci. 
 
Amés de reclamar de forma contundent i des de la solidaritat i des de l’inici el cessament de la 
violència, i com reflex de la solidaritat del poble espanyol amb el poble palestí, Espanya està 
prestant especial atenció a la situació humanitària que pateix la població civil a la Franja. En 
aquests moments, gràcies als increments en les aportacions d’ajuda, el nostre país s’ha convertit 
en el segon donant als Territoris Palestins i ha aconseguit implantar un corredor humanitari 
Espanya-Gaza, el primer de la seva classe, fruit de constants contactes diplomàtics a la regió i a 
nivell multilateral. Fins l’actualitat, han estat enviats a Gaza més de 50 tones de productes 
hospitalaris, i s’han anunciat una aportació de 1.5 milions d’euros mitjançant el Comitè 
Internacional de la Creu Roja, i de 5 milions d’euros mitjançant l’Agència de Nacions pels 
Refugiats (UNRWA). 
 
No obstant això, la cruesa i gravetat de la situació, juntament amb el compromís de la societat 
espanyola per la pau entre Israel i Palestina, exigeixen que aquests esforços diplomàtics i 
humanitaris continuïn. 
 
Des de nombrosos sectors socials es ve demandant que els representants polítics, des de un 
sentiment humanitari, alcem la veu per continuar exigint l’immediat cessament de les accions 
bèl�liques d’Israel contra la franja de Gaza, a la vegada que demandem un major esforç 
diplomàtic i polític per fer complir les resolucions de la ONU i cercar la solució definitiva al 
conflicte que enfronta a israelians i palestins. 
 
Per l’anteriorment exposat, el Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament de Capdepera 
presenta les següents 
 

PROPOESTES DE RESOLUCIÓ 

 
1. Mostrar la seva més enèrgica condemna a les accions militars empreses pel Govern d’Israel a 
la Franja de Gaza, absolutament desproporcionades i contràries a les més elementals normes 
del Dret Internacional, que estan causant cents de víctimes, en la seva majoria civils i en un 
gran nombre de nins i nines. 
 
2. Condemnar rotundament els atacs de Hamas contra la població d’Israel i exigir que posi fi 
als mateixos. 
 
3. Expressar la seva més profunda indignació per la dramàtica situació humanitària a la Franja 
de Gaza, i exigir al govern d’Israel que compleixi amb les seves obligacions segons la legislació 
internacional posant fi al bloqueig, permetent el ple accés d’ajuda humanitària i de la premsa 
internacional. 
 
4. Saludar l’actuació del Govern en matèria d’ajuda humanitària amb el desplegament de 
diferents operatius d’emergència i l’augment de les aportacions que posa de manifest el 
compromís i la solidaritat que els ciutadans espanyols tenen amb els palestins. 
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5. Instar al Govern de l’Estat, en virtut de la seva capacitat d’interlocució amb tots els actors de 
la regió, a desenvolupar totes les accions diplomàtiques i polítiques necessàries per exigir un  
als el foc perdurable, en compliment de la Resolució 1860 del Consell de Seguretat de la ONU 
de 8/1/2009, així com les seves anterior resolucions sobre Orient Mitjà que estableixen el dret 
del poble palestí a crear un Estat sobirà i el dret de l’Estat d’Israel a una existència pacífica.” 

 
Vist el Dictamen emès por la Junta de Portaveus, en  sessió de 

dia 28 de gener de 2009. 
 
Obert el debat, el Sr. Joan Ferrer diu que es desti ni una 

partida, a càrrec del 0’7, per a la reconstrucció d e Gaza.  
 

La Sra. Margalida Bover respon que està previst inc loure una 
quantitat amb aquesta finalitat en la partida del 0 ’7.  
 

La Sra. Maria Orts diu que s’abstindrà, perquè aque sta moció és 
simplement una rentada de cara. Una forma d’estar a l costat del poble 
palestí és exigir al govern espanyol que deixi de v endre armes a 
Israel. Està bé enviar ajuda humanitària, però al m ateix temps el 
govern espanyol està estudiant la possibilitat de r etallar la 
competència de la jurisdicció internacional d’Espan ya, perquè no es 
jutgin als militars d'Israel.  

 
No havent-hi més intervencions, per QUINZE vots a favor 

(Regidors del PSOE, UCAP-UM, PP, PSM-EN i Es Grup) i DUES abstencions  
(Regidors d’EU-Els Verds), sent disset el nombre le gal de membres del 
Consistori i disset els assistents, s’acorda: 

 
Aprovar la moció registrada d’entrada a l’Ajuntamen t amb el núm. 

489, de 23-01-09, presentada pel grup municipal soc ialista, 
transcrita. 
 
VII.- DECRETS I RESOLUCIONS .- Es dóna compte al Ple dels Decrets i les 
Resolucions dictats per Batlia o, fent ús de la sev a delegació de 
competències, per el Regidor Delegat, des de la dar rera sessió 
ordinària celebrada per l’Ajuntament en Ple i numer ats des del núm. 
266 al 316 de l’any 2008 i des del núm. 1 al 32 de l’any 2009. 
 

El Sr. Joan Ferrer demana informació sobre el Decre t núm. 4 de 
2009, de dia 2-01-09, pel qual s’aprova una bestret a de caixa fixa a 
favor del Sr. Batle, per valor de 3.000 €.  

El Sr. Batle respon que li donarà aquesta informaci ó en altre 
moment. 
 
VIII.- PRECS I PREGUNTES .- El Sr. Joan Ferrer Flaquer fa les preguntes 
següents: 
 
1.- Volem expressar la nostra preocupació per el ta ncament del carrer 
Triton i el que volem conèixer es quines passes s’h an fet per 
l’obertura immediata d’aquest carrer?. 

El Sr. Batle respon que es va remetre un escrit al Jutjat de 
Manacor i s’ha rebut  contestació, que el Sr. Batle  llegeix:  

 
“En virtud de lo acordado en el procedimiento de referencia, D. Previas 2388/08 y en 
contestación a su despacho con registro salida 270/09 de fecha 26/1/09, le informo que ya se 
le comunicará lo solicitado en dicho escrito, en cuanto este Juzgado haya concluido las 
diligencias necesarias en el lugar de los hechos, toda vez que la zona está precintada 
judicialmente, con independencia de las resoluciones de ese Ayuntamiento” 

 
El Sr. Joan Ferrer diu que l’Ajuntament ha de segui r insistint. 
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2.- Veim que las ordenances fiscals s’han publicat dos cops. Per a qui 
motiu?. 

El Sr. Sebastià Sureda respon que ha estat un error . 
El Sr. Joan Ferrer demana quin es el cost d’aquesta  duplicitat 

per l’Ajuntament? 
El Sr. Sureda respon que ha estat un error del BOIB , per tant 

espera que no suposi cap cost per a l’Ajuntament. 
 
3.- Per a quin motiu heu fet publicar tres ordenanc es que no han sigut 
aprovades? Això li ha sorprès, màxime tenint en com pte que el seu grup 
va presentar el dia 30 de desembre un escrit d’al·l egacions, que no ha 
estat elevat al ple. Demana que es rectifiqui i que  se li lliuri una 
certificació indicant que la seva al·legació ha est at presentada en 
temps. 
 
4.- El Reial Decret 2568/1986, de 28 de Novembre, p or el que se 
aprueba el Reglamento de Organización, Funcionamien to y Régimen 
Jurídico de las Entidades Locales, als articles 80. 3 i 81.2, diuen lo 
següent: 

 
“Art. 80.3. la convocatoria, orden del día y borradores de actas deberán ser notificados a los 
concejales en su domicilio. 
Art. 81.2. siendo preceptiva la notificación a los miembros de las corporaciones 
locales de las correspondientes ordenes del día.” 

 
Això suposa que el Ple Extraordinari del passat dia  30 de 

desembre es totalment nul, ja que no es va notifica r a tots els 
regidors d’aquest Ajuntament, en concret, diu el Sr . Ferrer que no se 
li va notificar a ell. Per això la sessió plenària s’ha d’anul·lar i 
els acords adoptats són nuls. Per tant demanem la n ul·litat de tots 
els acords aprovats a aquest Ple. Això ho demanarà per escrit. 
 
5.- El proper dia 10 acaba el termini per sol·licit ar el pagament 
fraccionat dels impostos. Quantes persones ho han s ol·licitat? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que hi ha persones in teressades en 
francionament. De totes maneres se seguirà insistin t i informant, 
perquè els veïns ho sol·licitin. Recomana fer el fr accionament. 
 
6.- Ja teniu constància de quants projectes s’han a provat del Fondo 
Estatal de Inversiones Locales? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que hi ha constància que la 
Delegació del Govern ha remès al Ministeri tres pro jectes, estem 
pendents d’un altre. 
 
7.- El projecte presentat per aquest Ajuntament al Pla d’obres i 
serveis s’ha aprovat? 

El Sr. Mateu Garau respon que encara no s’ha aprova t el Pla pel 
Consell. 
 
8.- Com està el tema de la radio?: 
- Qui la explota? 
- Quins horaris tenen? 
- Quan hi pot anar els partits de l’oposició? 
- Quin es el treball de na Jone Michelena a la radi o? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que encara no s’ha si gnat el 
conveni. Hi ha una persona d’una empresa que de mom ent s’encarrega del 
funcionament, i s’estan fent les gestions per a la signatura d’un 
conveni. Els espais públics segueixen igual que aba ns i també la 
participació dels partits polítics. 
 



 9 

9.- Desprès de la destitució de las dues regidores de EU-Els Verds, la 
regidoria de personal la porta el Sr. Batle? 

El Sr. Batle respon que no hi ha una regidoria de p ersonal, cada 
regidor és el responsable del personal de la seva à rea. 

El Sr. Joan Ferrer pregunta si aquests canvis afect aran als 
convenis de personal que s’han negociat el darrer a ny? Quan es 
signaran? I la valoració de llocs de treball, que e n farem? 

El Sr. José Gallego respon que efectivament no hi h a cap 
delegació especial sobre el personal. Quant als con venis, no s’ha fet 
cap reunió. S’ha convidat a un assessor, però no he m tinguts cap 
reunió. De totes maneres es partirà dels punts ja a cordats. 

El Sr. Joan Ferrer pregunta qui és l’assessor.  
El Sr. Gallego respon que és el Sr. Antoni Mir.  
El Sr. Joan Ferrer diu que ja li coneix. 

 
10.- Ja he demanat a lo llarg del any passat una re unió del Patronat 
de Turisme. Ens trobem davant una total desgana per  part del Batle de 
convocar-lo, i ara la situació es molt mes greu que  mai i es fa urgent 
aquesta reunió. 

Volem conèixer quina son las previsions del turisme  per la 
propera temporada estival? 
 
11.- Repassant els Decrets de Batlia hem vist difer ents Ordres de 
suspensió d’obres. La meva pregunta es la següent: El PP, apart de la 
Sala Multiusos, ha denunciat qualque obra il·legal i li ha demanat al 
Batle la seva paralització? 

El Sr. Batle respon que no. 
El Sr. Joan Ferrer segueix dient: Ho diem perquè d’ una manera 

interessada s’ha intoxicat a la gent que el nostre partit està darrera 
els darrers suspensió d’obres i la obertura d’exped ients d’infracció 
urbanística. 

El Sr. Batle respon que mai ha dit que tingués pres sions; el PP 
solament ha denunciat la Sala Multiusos. 
 
12.-. L’altre dia vaig llegir a un mitja de comunic ació un escrit del 
departament de premsa que diu que les obres de la S ala Multiusos s’han 
reprès desprès de les vacances de Nadal. 

Això sembla que si a las obres de la Sala Multiusos  es trobes 
aturada per vacances i crec que no es per això, nom és cal llegir el 
decret de paralització de aquestes obres. A mes a m es hem trobat una 
afirmació que no sabem de on ha sortit. Crec que la  cap de premsa s’ha 
de ajustar a la realitat i no voler mentir o confon dre a la gent del 
municipi. 

Li vull recordar que estaiem a l’espera de rebre re sposta al 
nostra escrit de 14 de novembre damunt la Sala Mult iusos, li vull 
recordar la seva obligació de responder-mos. 

I las obres de la Multiusos efectivament ja han com ençat, i 
nosaltres volem una sèrie d’explicacions, ja que te nim moltes de 
dubtes. 

Per a que hi ha aquestes diferencies d’ocupació i d e volum i el 
preu es el mateix? 

Per a quin motiu s’ha reduït el edifici i s’han eli minat els 
aparcaments soterrats, si el cost adjudicat es el m ateix? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que ja és hora d’acla rir  algunes 
coses respecte a la Sala Multiusos. Les obres les v a adjudicar aquest 
equip de Govern, no l’anterior, com alguna vegada s ’ha dit. El termini 
per a acabar les obres és fins a finals de maig de 2009, cas contrari 
es perdrà la subvenció. Convé saber que la subvenci ó té un termini, 
encara que el Sr. Ferrer sempre ha dit que no tenia  cap termini. Però 
si les obres no estan acabades a la fi de maig de 2 009, es perdrà la 
subvenció. No obstant això, a petició d’aquest Ajun tament, és possible 
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que es prorrogui el termini, però això no és segur ni està confirmat. 
De moment, la veritat és que a la fi de maig d’aque st any s’acaba el 
termini de la subvenció i l’equip de govern anterio r ha tingut 4 anys 
per a adjudicar aquestes obres i no ho ha fet. Si n o es compleixen els 
terminis, es perdrà la subvenció. Aquesta és una ob ra que es portarà a 
terme pel treball de tots els Consistoris. 

El Sr. Joan Ferrer diu que el projecte la sala mult iusos va 
començar l’any 1997. Al principi es pensava constru ir on està el 
centre de dia. Posteriorment, l’any 1999, es va can viar d’ubicació, i 
es va pensar construir en el solar de s’Auba. Aques t projecte s’ha 
canviat diverses vegades, des de 2003 al 2007, ja q ue també es va 
pensar que podia formar part d’altre projecte, la p eatonización del 
carrer de la Agulla. Una vegada acabat el projecte,  es van iniciar els 
tràmits de contractació, amb la convocatòria de la licitació. Però 
l’informe tècnic sobre les pliques presentades no e s va fer amb temps 
perquè l’equip de govern adjudiqués les obres abans  de les eleccions. 
I l’actual equip de govern va estar un any sense to car l’expedient. Si 
s’hagués adjudicat abans, les obres s’acabarien aba ns. Però les obres 
es van adjudicar en el 2008 i el contracte es va si gnar el 3 d’abril 
de 2008. Les obres s’inicien perquè el Ple acorda l ’excepció de l’art. 
60 de l’Ordenança Municipal de Policia i Bon Govern . El 14 de novembre 
sol·licitem per escrit que es lliuressin uns inform es i que es 
paralitzessin les obres, perquè possiblement no s’a justaven al 
projecte aprovat. Ara la sorpresa és que un edifici  més petit que el 
projectat anteriorment i contractat, té un pressupo st igual. 

El Sr. Sebastià Sureda respon que s’ha intentat rac ionalitzar 
l’edifici. En el projecte anterior, es lliurava l’o bra pràcticament 
sense acabar. En el projecte actual l’edifico està totalment acabat. 
El PP no ha fet cap obra pública il·legal, sense pr ojecte d’execució?  

El Sr. Joan Ferrer respon que no, que totes les obr es estaven 
amb tots els permisos.  

El Sr. Sureda pregunta: i la residència?  
El Sr. Ferrer respon que estava bé, que convé que m iri 

l’expedient. De totes formes no és el mateix. 
El Sr. Batle diu que es pot mirar l’expedient de la  residència, 

però el projecte d’execució es va aprovar uns dies abans de les 
eleccions. 

Respecte a la Sala Multiusos, el Sr. Sebastià Sured a diu que 
s’ha intentat racionalitzar el projecte. I no creu que el PP pugui 
donar lliçons. 

El Sr. Joan Ferrer diu que l’informe tècnic, signat  per un 
arquitecte extern a l’Ajuntament, que diu que l’edi fici projectat 
anteriorment era incomplet, no li serveix. El proje cte redactat per 
l’arquitecte municipal era complet. Està esperant u na explicació sobre 
la diferència del construït i el pressupost dels do s projectes. 
S’hauria d’emetre un informe sobre el pressupost d’ aquesta obra, que 
és més petita i no obstant això costa el mateix. És  un error canviar 
el projecte. No s’explica perquè sent l’edifici més  petit costa el 
mateix. 

El Sr. José Medina diu que no li sembla bé que el S r. Sureda es 
prengui aquest tema a la lleugera. Qui paga és el p oble. Es demana 
respecte quan es parla dels diners del poble. La me itat de l’obra no 
pot costar el mateix que el projecte anterior. Dema na respecte.  

El Sr. Sebastià Sureda respon que no ha faltat el r especte a 
ningú. Si ho han entès així, demana disculpes. La d iferència de 
pressupost està explicat en un informe.  

El Sr. Joan Ferrer li lliura al Sr. Sureda copia d’ aquest 
informe.  

El Sr. Sureda llegeix alguns paràgrafs d’aquest inf orme. 
El Sr. Joan Ferrer diu que segons el que s’ha llegi t i el 

projecte, no queda justificat el pressupost. Tampoc  estan prevists 
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alguns equipament en el nou projecte. Ha d’explicar -se la diferència 
d’obra amb el mateix pressupost. Si es redueix l’ed ifici difícilment 
es pot entendre que el preu sigui el mateix. 
 
13.- Aquesta son preguntes del any passat algunes j a comencen a donar-
nos la raó, altres estaiem pendents de respostes. 
 
a) Ple Febrer 2008 
- I xerrant de conveni laboral ja comença a ser hor a de negociar-lo 
novament, creiem que desprès d’avui serà bastant me s complicat dur-lo 
cap endavant. Li recomano a la Regidora de personal  en ves de fel 
voltes per l’edifici es centri en la seva feina. 
- També expressar la nostra disconformitat amb la s ituació d’espai 
dels agents tributaris, ja que la nova ubicació del  Registre del 
Ajuntament fa que la gent que acudeix als agents tr ibutaris perdin 
totalment l’intimidat que moltes vegades necessiten  ja que a vegades 
es tramiten temes seriosos com embargs de contes pe r impagats, i el 
problema el veiem que el ciutadà que acudeix per re gistrar un paper 
pot escoltar assumptes particulars seriosos. Demane m una nova ubicació 
dels agents tributaris. 
- També mostrar la nostra total disconformitat amb la carpa que 
s’ubicà durant uns quinze dies a aquesta plaça i qu e no permetre els 
aparcament i el tràfic a l’entorn del barri del Aju ntament, a mes a 
mes l’ús que se li va donar no va ésser interessant  ni adequat. 
Principalment el cant de les nadales i l’entrega de  les cartes per 
part del nins i nines del municipi al Reis Mags, ja  que el marc del 
poliesportiu, que per cert no te cap cost afegit es  incomparable, tant 
per les pares com per els al·lots. A la carpa hi ca p menys gent i he 
hi far molt de fred.  
- A quin punt es troba la situació del Jutge Instru ctor amb el cas del 
possible desfalco de doblers a la Policia Local? 

Es veritat que s’ha comprovat que no hi falten dobl ers? 
Es veritat que la Fiscalia ha arxivat aquest assump te per no 

trobar ni tenir constància del possible desfalco? 
Per a quin motiu no s’ha explicat a la gent del pob le del que 

aparegué a la premsa no ni ha res de res i  que els  doblers de las 
multes estan ingressats als contes que pertoquen? 

Amb aquest assumpte s’ha perjudicat a la imatge de la Policia 
Local de Capdepera en general i a alguns comandamen ts en particular, 
esperem que no hagi sigut de manera intencionada. 
 
b) Ple ordinari del mes de Novembre 2008 
- Quan es durà a terme el concert de Salteri?. 
- Per a quan s’adecentarà la parada del bus?. 
- Per a que es permet que els autobusos d’Aumasa s’ aturen a l’anterior 
parada?. 
- Creació d’una nova ordenança de policia i bon gov ern ha on inclogui 
la prohibició i exhibició de la venda de cotxes a l a via pública. 
- Que passa amb l’empresa pública?  

 
La Sra. Maria Orts Rodríguez fa les precs i pregunt es següents: 

 
Precs: 
1.- A finals de l’any 2008 el Sr. Batle va aprovar les rendicions de 
comptes presentades per diferents regidors (Sra. Ma rgalida Bover, Sr. 
Sebastià Sureda, Ser José Gallego) justificant les bestretes de les 
diferents caixes fixes. Pregam que se’ns passi una còpia d’aquesta 
justificació de les despeses del ’08 de les caixes fixes 1, 2, 3, 4, 
5. 
 
2.- Revisant els diferents decrets de Batlia del de partament 
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d’urbanisme, hem observat que s’han obert 48 expedi ents urb. la 
majoria expedients d’infracció. Revisant els decret s viem, també, que 
els expedients d’infracció urbanística no es tramit en, l’amplia 
majoria queden en un paro d’obres, i si quan s’adon aren de la 
il·legalitat comesa l’obra ja estava acabada es dem ana que es presenti 
projecte de legalització en dos mesos, però no es f a res mes. 
 Per poder fer un seguiment de l’estat dels expedie nts, ja que 
observam un incompliment de la normativa per part d e l’ajuntament, per 
no tramitar els expedients ni les corresponents san cions, pregam que 
se’ns faciliti una relació escrita de: 
- el ním. De expedients d’infracció urbanística obe rts durant el ’07 i 
’08. 
- A quina fase de procediment es troben a data d’av ui (inici 
expedient, precinte, valoració, resolució) 
 
3.- En contra del nostre criteri i de com hem defen sat durant anys a 
l’oposició el mercat medieval es va deixar en mans d’una empresa forana 
que a part de no fer res, l’únic que va fer va ser cobrar (+ de 50.000 
€). El mercat medieval ’08 ha costat segons el regi dor de fires 
103.528’93 €, es a dir, ha superat en més del doble  el pressupost que 
tenia assignat. PREGAM a aquesta Batlia que el pres supost destinat al 
mercat medieval ’09 no només, que no superi el pres supost assignat, si 
no que aquest pressupost sigui inferior als 50.000 € assignats per al 
’08 (s’ha gastat amb un any els diners de dos anys i mig). En temps de 
crisis hem de reduir i hem de reduir de despeses su pèrflues. Un bon 
mercat medieval com s’ha posat de manifest aquest a ny no es fa en diners 
sinó amb imaginació. 
 
Preguntes: 
1.- C/PORT. El projecte que va presentar l’ajuntame nt a la conselleria 
d’habitatge i als veïnats contemplava el soterramen t del cablejat de 
gesa (a part del de l’enllumenat) i a l’apartat d’e scomeses deia clar 
que s’havia de deixar un tub preparat a l’entrada d e cada casa per poder 
connectar-se, lo únic que havia de posar el propiet ari es la caixa de 
registre. Aquesta actuació s’està realitzant??? La partida destinada a 
acomeses es molt elevada, si el projecte de c/Port té un const tan 
elevat es per que es preveien aquestes actuacions, soterrament amb el 
tub preparat per al carrer Port i es preveia que es  pogués fer aquesta 
actuació a la resta de carrers si els veïns estaven  interessats. 
- S’està reralitzant aquesta actuació per a que sig ui possible el 
soterrament de tot el cablejat??? 
- Està previst comunicar als veïns dels carrers tra nsversals si els 
interessa soterrar; encara que no se’ls hi deixi el  tub preparat a la 
porta se’ls pot facilitar un punt de connexió concr et??   
- Sol·licitem també una comissió informativa amb el s responsables de 
l’empresa constructora, l’empresa redactora del pro jecte i la direcció 
d’obres per a que ens expliquin com s’està desenvol upant aquest 
projecte???? 

El Sr. Mateu Garau respon que es farà una comissió informativa. 
El projecte no contemplava les escomeses. S’està in stal·lant un tub 
que passa al costat de les façanes. De totes manere s, aquestes 
qüestions tècniques és preferible que les expliquin  els tècnics en la 
comissió. 
 
2.-  El Secretari dels expedients d’infracció urban ística era en David 
Martínez, amb el canvi d’aquest funcionari de depar tament els 
expedients queden sense secretari que els tramiti. 
 S’ha nomenat ja nou secretari per cada un dels exp edients 
d’infracció per poder seguir amb els tràmits que ma rca la llei? 
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 Perquè no s’ha nomenat encara? A qui es pensa nome nar com a 
secretari? 
 Quan es farà el cavi a tots els expedients d’infra cció? 

El Sr. Batle respon que es nomenarà aviat a un nou secretari 
d’aquests expedients. Serà la TAC. 
 
3.- NNSS. No ho enteníem quan estàvem dins l’equip de govern ni ho 
entenem ara, com encara no s’ha contractat l’equip redactor per a les 
noves NNSS (tenint la parida i els plecs per contra ctar preparats). Ja 
no serà possible tenir noves normes aquesta legisla tura, però esper que 
almanco sigueu capaços de començar-les, a lo millor  caldria que vos 
assessora’s un poc el PSOE serveis sobre polítiques  territorials i 
urbanístiques. 

El Sr. Rafel Fernández Mallol respon que hi ha un c orreu intern 
sobre el plec de condicions que dóna a entendre que  estava preparat 
per a una empresa. Ara s’estan fent bé els plecs. N o estava clar com 
es van fer.  

La Sra. Maria Orts diu que estaven bé fets i tenia el vist-i-
plau del Sr. Batle. 

El Sr. Batle diu que no tenien el seu vist-i-plau. 
 
4.- PARC NATURAL DE LA PENINSULA DE LLEVANT (PNL) 
 Quins temes es varen tractar a les reunions de l’A utoritat i de 
la Junta Rectora, òrgans de govern del PNL, el pass at dia 22 de gener? 
Va anar qualque membre de l’equip de govern? Qui? S ’hi va produir 
alguna intervenció per part dels nostres representa nts municipals? Si 
afirmatiu, en quin sentit a la primera reunió (Auto ritat Gestora)? Si 
afirmatiu, en quin sentit a la segona reunió (Junta  Rectora)? 

La Sra. Pilar Gasull respon que va estar en la reun ió. Es va fer 
memòria dels assumptes tractats en les anteriors se ssions; es va 
informar dels plans per a l’any 2009; es van fer di verses preguntes. 
Enviaran les actes. 

La Sra. Maria Orts pregunta si aquest Consistori se guirà amb la 
mateixa política respecte al PNL.  

La Sra. Gasull respon que no ha tingut temps encara  d’estudiar 
el tema . 
 
5.- Control de qualitat als serveis de neteja urban a. Quan es pensen 
signar els contractes de control de qualitat i segu iment de l’empresa 
que duu la neteja i del nou servei de recollida??? 

La Sra. Pilar Gasull respon que els tècnics de medi  ambient 
estan treballant en això. Quan acabin, es podran si gnar els 
contractes.  

La Sra. Orts diu que ja estava tot acabat, tret que  s’hagin 
introduït canvis.  

La Sra. Gasull diu que no estaven acabats; quedaven  moltes coses 
pendents encara. 
 
6.- Dotacions de Serveis. Quin mètode s’emplearà pe r dur a terme les 
dotacions de serveis de les urbanitzacions que no t enen? Quan i per on 
es començarà?? 

El Sr. Batle respon que es tindrà altra reunió per a tractar 
d’aquest tema. 
 
7.- El Batle dia 15 de gener per decret va crear un a comissió 
d’assessorament urbanístic formada per un regidor d e cada partit de 
l’equip de govern que s’havia de reunir cada divend res. S’ha reunit 
qualque vegada aquesta comissió? 

El Sr. Rafel Fernández Mallol respon que s’ha reuni ts els 
divendres.  
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La Sra. Orts continua preguntant si aquestes reunio ns tenen 
ordre del dia.  

El Sr. Fernández Mallol respon que s’intercanvien c riteris per a 
alleugerir el treball. 

La Sra. Orts pregunta si s’aixeca acta d’aquestes r eunions. Cas 
afirmatiu demana que se li lliuri copia de les acte s. 
 
8.- Perquè no s’ha duit a ple la moció presentada p er EUEV demanant la 
denegació de la llicència de l’hotel Son Moll? Ja s ap l’equip de 
govern que fer amb la llicència de l’hotel Son Moll , segueix pensant 
que la llicència per modernitzar-lo es pot donar? 

El Sr. Batle respon que la competència per a conced ir o denegar 
les llicència no correspon al ple.  

La Sra. Orts diu que aquesta moció era per a conèix er la 
intenció de l’equip de govern.  

El Sr. Batle respon que l’últim informe del CIM diu  que haurien 
de presentar un nou projecte. 
 
9.- L’enfasament de l’hotel i el precinte per part del jutjat del 
perímetre de l’hotel agafant el carrer Tritó i el p asseig marítim pot 
ocasionar greus problemes de cara a la temporada d’ estiu. Pèrdua de 
llocs de feina dels negocis dels voltants, afecció directa sobre 
l’accés de la platja de Son Moll, platja que emplee n 1/3 dels turistes 
de Cala Rajada, mala imatge de cara al turisme si l ’estructura segueix 
amb les condicions actuals i a la vista de tothom i  sobretot no sabem 
si l’estructura pot posar en perill la integritat d el vianants.  
 Com pensa gestionar aquesta situació l’equip de go vern i quines 
mesures ha pres o pensa prendre per garantir que la  zona afectada 
torni a la normalitat abans de la temporada turísti ca? 
 Volem i creiem molt necessari un informe dels serv eis tècnics 
municipals/insulars sobre l’estat actual de l’edifi ci i si existeis o 
no risc de caiguda. No creiem que hagi de ser la pr opietat la que faci 
aquest informe. 

La Sra. Pilar Gasull respon que ja ha contestat el jutjat, com 
ha llegit el Sr. Batle abans. Tot l’assumpte està e n el jutjat. 
Qualsevol actuació que es pretengui fer ha de tenir  l’autorització del 
jutjat. No es pot fer gens sense aquesta autoritzac ió. 
 
10.- Hi ha hagut divergències, però creiem que s’ha  de complir la 
llei. Es tenia un consens en les diferents àrees, p erò després que el 
Sr. Batle ens ha destituït, cap membre de l’equip d e govern s’ha 
dirigit a nosaltres per a preguntar-nos quins assum ptes teníem 
pendents. És una falta d’operativitat.  

El Sr. Rafel Fernández Mallol respon que elles esta ven 
informades de les gestions de l’equip de govern i d els expedients, 
igual que està fora de lloc parlar, per exemple, de l mercat medieval, 
perquè formaven part de l’equip de govern. Les àree s gestionades per 
ella no funcionaven totalment bé.  

La Sra. Maria Orts diu que, quan formava part de l’ equip de 
govern, no estava d’acord en la forma com es va ges tionar el mercat 
medieval. El Sr. Rafel Fernández Mallol li està acu sant sense proves 
que la seva àrea no funcionava.  

La Sra. Pilar Gasull diu que per exemple la contrac tació de les 
concessions de les platges està sense preparar i ja  no es podrà fer 
abans que arribi la temporada turística. 
 

El Sr. Mateu Melis Tous fa les preguntes següents: 
 

En primer lloc, i malgrat els  darrers dos mesos no  hi ha hagut 
plenari ordinari, si que hi ha hagut molta activita t política al 
municipi, de tots coneguda. El cert és que ara teni m davant un govern 
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en minoria, i per tant, se tindran que adaptar a la  nova situació. Les 
preguntes que farem estaran adreçades a refrescar l a memòria de 
qüestions que ja vàrem demanar i que encara estan a turades, que ho 
entenem, però que no volem oblidar. 
 
1.- PARTICIPACIÓ CIUTADANA.- Pel que sabem fa molt de temps que no se 
reuneix. Demanaríem que, ja que com he dit inicialm ent hi ha hagut 
molta activitat política, se informés a les distint es associacions, de 
la nova situació política al municipi.  
 
2.- Una qüestió que vaig demanar al plenari de dese mbre i com no hi 
era el Sr. Regidor de Turisme no se me va contestar : Com és que s’han 
pagat 10.011’94’-€ per un projecte de la oficina de  turisme a la 
Glorieta de la plaça Castellet sense tenir clar si sa faria? 

El Sr. Sebastià Sureda respon que es tenia pensat f er l’oficina 
en la plaça. De totes maneres, tenim el projecte i es pot executar en 
qualsevol moment.  

El Sr. Mateu Melis diu que el cost d’aquest project e es pagui a 
càrrec del pressupost, no a càrrec del préstec. 
 
3.- I Com és que s’han carregat les memòries USB (2 .900’-€) a compte 
del préstec d’inversions?. Nosaltres demanam que aq uestes despeses se 
carreguin a despesa corrent, i no tenir que pagar-h o en quinze anys. 
 
4.- INSTITUT.- Sabem res de les obres??? 

El Sr. Rafel Fernández Mallol informa de les gestio ns 
realitzades davant la Conselleria. Es va comunicar de la imperiosa 
necessitat de executar l’ampliació en l’any 2009. Q ue era una qüestió 
prioritària. Es van comprometre a iniciar les obres  d’ampliació en el 
2009, encara que no van dir en quin mes. 
 
5.- POLICIA DE BARRI.- Hem pogut constatar que gràc ies a la 
participació d’alguns veïns, s’ha obert provisional ment el carrer 
Centre amb dues direccions. Evidentment això ha cau sat mes d’un 
ensurt, ja que hi ha molts de cotxes mal aparcats ( s’han posats noves 
senyals de trànsit). La pregunta és com és que no h i ha el policia de 
barri ara quan més falta fa.  

El Sr. José Gallego diu que efectivament el canvi d e la 
circulació en carrer Centre ha estat a petició dels  veïns. El policia 
de barri no estava perquè ha hagut d’ocupar el lloc  de policia rural 
durant uns dies. 
 
6.- CARRER CASTELLET.- Vaig demanar al plenari del mes de 03.06.08 
vaig fer menció a un escrit de alguns veïns del C/.  Castellet de 
entrada 01.10.07 demanant algunes millores. La resp osta va ésser 
positiva per part del Regidor de vies i obres dient  que l’escrit 
l’havia rebut tard però que se farien algunes actua cions. No hem veim 
cap desprès de mes d’un any, i la pregunta es si se  pensa actuar?? 

El Sr. Mateu Garau respon que es faran diverses act uacions en 
aquesta zona. L’escrit es referia a diverses coses.  La setmana pròxima 
es faran algunes coses. 
 
7.- SALA MULTIUSOS.- 

S’en ha parlat molt de la sala multiusos i, al marg e de la 
llicència d’obres que no va ésser atorgada fins fa poc, el que a 
nosaltres ens preocupa de veritat és el projecte. 

Nosaltres podem entendre que l’equip de govern, amb  decret de 
Batlia de data 11.03.08, encarregui una revisió de preus i demani el 
cost del manteniment. S’aprova el projecte nou, que  no hem trobat si 
s’ha encarregat i per quin cost el 22.01.09 i se en s informa el 
26.01.09. 
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Aquest arquitecte extern, emet un informe pel qual se presenten 
una sèrie de “deficiències” que manquen al projecte  inicial. És la 
meitat de la feina. En quan al manteniment no hem t robat res.  

Fins aquí, tot pareix normal. Ara bé: 
Nosaltres ens queixam del següent: 
1º.- Que no se ens ha mostrat el projecte final (qu e heu triat 

unilateralment vosaltres) fins que no va ésser apro vat pel consorci, 
es a dir, sense poder-hi participar.  

2º.- He pogut llegir per la premsa (dep. de comunic ació del Aj. 
Capdepera) que si no s’hagués modificat, el project e hauria arribat 
fins als deu milions d’Euros. Pues bé, repassant l’ expedient, el que 
trob és l’esmentat informe on per resumir, suposari a, augmentar fins 
als 9.567.046’-€. Algú me pot explicar on és la dif erència fins als 
deu MM?? 

3º.- Qualqu me pot contestar políticament que amb l es 
modificacions al projecte que vareu encomenar no ti ndrà cap sobre 
cost, incloent el que diu l’informe del que manca?? ? 
He estat mirant els dos projectes i no ens ha queda t clar, he fet un 
comparat de m2 i preus, i demanam que se ens expliq ui ja que al nostre 
entendre, amb el mateix preu de l’adjudicació, teni m menys m2: 

 

SALA MULTIUSOS COMPARAT   

    

M2 ORIGINAL MODIFICADO DIFERENCIAS 

SOTANO 4.186,26 708,74 -3.477,52 

PB 1.674,46 1.376,57 -297,89 

P1 543,38 1.154,10 610,72 

P2 528,67 410,47 -118,20 

P3 528,67   -528,67 

TOTAL 7.461,44 3.649,88 -3.811,56 

SIN SOTANO 3.275,18 2.941,14 -334,04 

    

coste m2 total  937,53 1.916,59  

Coste m2 

s/sotano 2.023,56 2.354,28  

     

    

 
 

Nosaltres demanam que se ens aclareixi  com és que amb el mateix 
pressupost se fa menys construcció. 
 
8.- C/. PORT.- 

En quan al carrer Port , vaig presentar un escrit e l 30.01.09 
demanant una sèrie de qüestions referents a l’esbuc ament de l’aljub de 
la plaça de l’Orient. 

Abans de començar però, voldria fer una sèrie de ma nifestacions. 
El projecte el va aprovar la JGL el 26.03.08, i qua n vos vareu 
assebentar de que havia de passar per plenari, per la quantia del 
pressupost, només en aquest moment ho vareu mostrar  a l’oposició. El 
08.04.08 passa per comissió informativa i el 23.04. 08 s’aprova per 
plenari. El que vull deixar clar és que en cap mome nt se va informar a 
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l’oposició de l’esbucament del aljub. També, els ún ics plànols de 
secció que vaig trobar son els de les síquies per p assar les tuberies. 
Les preguntes son les que vos he enviat per escrit:  Com és que s’ha 
tomat i, per que no se ens va informar dels fets???  

M’agradaria llegir la partida que he trobat als pre ssupostos i 
diu textualment: “Partida alçada a justificar para el 
acondicionamiento del pozo y elementos de patrimoni o historico en el 
lugar” ESPACIO SITUADO FRENTE A LA PLAZA DE L’ORIEN T, per tant, i com 
vos vaig manifestar per escrit, m’agradaria un comp romís per part de 
l’equip de govern de sol·licitar un informe de patr imoni, i que 
mentrestant se valli la zona. Amés pensam que podri a ésser l’emblema 
de aquesta reforma. Totes les obres d’embelliment d e tots els pobles 
són gairebé iguales. Pensam que si se pot recuperar  una part d’aquesta 
infraestructura i posar-hi un panell explicatiu del  que va ésser o 
significar pel poble, ajudaria a no perdre els nost res elements 
patrimonials. Al pressupost hi ha una partida per “ FOMENTO PATRIMONIO 
HISTORICO” de 15.530’04’-€. 

El Sr. Mateu Garau respon que aquest projecto ha pa ssat per 
comissió informativa i pel ple, que ho va aprovar p er unanimitat. 
Havia un aljub de 1803, però d’aquest aljub no qued ava res. El aljub 
actual era de 1937. La coberta del aljub estava en mal estat. Es 
pretén que quedi com estava fa 15 dies? S’han fet l es obres segons el 
projecte aprovat en ple per unanimitat. Quin aljub és el que cal 
conservar? el de 1803 o el de 1937?. No entén com a lguns projectes es 
miren amb lupa, i no obstant això aquest, que és ap rovat per 
unanimitat pel ple, sembla que no es coneix.  
 

 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, de l’ordre de l Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les vint-i-tres hore s. 
 
 


